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Kezdeném azzal, hogy köszönetet mondok az alapítványnak a bizalomért és a 

lehetőségért. A nekem ítélt ösztöndíj lehetővé tette azt, hogy elindulhassak egy saját pályán, 

amely hosszú távon is fenntartható és az alkotói munkámat szolgálja. 

Az elmúlt év a nagy lépésekről szólt számomra. Ebben a szakmában a nagy lépések 

viszonylag merészeknek számítanak az egyértelmű anyagi okokból kifolyólag. Az ilyen jellegű 

terheknek egy nagy részét vette le a vállamról ez a támogatás, amely így bevállalhatóvá tett 

bizonyos döntéseket a magánélet és a szakmai élet terén is. A munkámhoz szükséges 

alapanyagok finanszírozása mellett lehetőség nyílt arra is, hogy időm legnagyobb részét a 

Mindscape című kiállításomra szánt munkák létrehozására fordíthassam. Ezek igen 

időigényesek, sok munka árán jönnek létre, amely olyan áldozatot jelent, amelyet amúgy nem 

engedhetnék meg magamnak. 

Mindezek mellett egy fontos, másik projektbe is belekezdhettem, amely az alkotói 

munkám egy másik oldalát képviseli; számomra ugyanolyan kedves és fontos, ugyanakkor 

nyelvezetével és témájával is egy teljesen más réteghez szól. Egy, a méreteiben kisebb, viszont 

mennyiségében jóval számosabb rajzsorozatról van szó (létszámuk mostanra elérte a 22 

illusztrációt), Sámánok címmel. Ezek sokkal könnyedebb, játékos hangvételűek, ezáltal 

könnyebben kommunikálhatóak és eladhatók. Azon kívül, hogy szükségem van az ilyen jellegű 

munkák készítésére a kreatív frissesség megtartása miatt (is), az illusztratív jellegük lehetőséget 

nyújt arra, hogy több emberhez eljusson, és a digitális platformokon is a láthatóságot növelje. Ez 

egy szabadúszó számára nélkülözhetetlen manapság. A Sámánok sorozat is egy kiállítássá fog 

összeállni a közeljövőben, amint úgy érzem, hogy elég összegyűlt hozzá, továbbá egy albumot is 

létre hoznék belőle. 

A különbség a két vonal közt első ránézésre is egyértelmű, két, egymástól teljesen eltérő 

világból származnak, másak a “céljaik”, igényeik és pont ez a lényeg: több lábon állni, 

különböző helyeken különböző rétegekhez szólni és persze, folyamatosan kísérletezni valami 

újjal. Ennek a megközelítésnek az a hátulütője, hogy ha az ember egyszerre több dologgal 



foglalkozik, akkor mindennel jóval lassabban halad. Ugyanakkor hiszek benne, hogy 

mindenképp így a kifizetődőbb. Olyan lehetőségek is nyílnak így, amelyek fenntarthatóvá és 

fejleszthetővé teszik hosszú távon ezt a szakmát számomra. Volt lehetőségem sikerrel versenyen 

részt venni, szerencsém új kapcsolatokat teremteni és hitet nyerni abban, hogy jó úton indultam 

el.  

Rengeteg munka vár még rám, de azt hiszem, elmondhatom, hogy az én esetemben a 

Communitas Alapítvány, egy projekt finanszírozásán túl elérte azt is, hogy ösztönözzön és 

segítsen egy karrier kialakításában, amelyért én hálával tartozok.  

 

 



 

 

 

 

 

 



 

 


